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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT  CELEBRADA EL  
DIA 28 DE MARÇ  DE 2012 
 
Data:  28 de  març r de 2012 
Caràcter:  ordinària 
Convocatòria: primera 
Inici:    20,00 hores 
Fi:  22,20 hores 
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament de Llubí 
Assistents:  

- Batlle-president, Sr.  Joan Ramis Perelló  
- 1er. Tinent de batlle,  Sr. Antonio Vallespir Perelló  
- 2º Tinent de batlle, Sr. Miguel Perelló Alomar  
- 3º Tinent de batlle, Sra. Margalida Gelabert Perelló 
- Regidor,  Sr. Tomàs Ramis Barceló  
- Regidor, Sr. Gabriel Vicens Mir  
- Regidor, Sra. Magdalena Perelló Frontera 
- Regidora, Sra. Beatriz Catalina Rodríguez Fiol 
- Regidor, Sr.  Cristòfol Riera Solé  
- Regidor, Sr. Miquel Perelló Gelabert 
- Regidor, Sr. Joan Ramis Ramis 

No assistència amb excusa: ningú 
No assistència sense excusa: ningú 
Actua com a secretari: Sr. Raimundo Tomás Montis Sastre, secretari-interventor de la 
corporació 
 
Oberta la sessió pel Sr. President,  es va procedir  a  donar compte als reunits de la 
següent: 
 

I.- PART INFORMATIVA :   

1.- Donar compte relació factures RD 4/2012.- 
El Sr. Batlle donà compte de la següent informació: 
 
“El Reial Decret – llei 4/2012, de 24 de febrer, pel qual es determinen obligacions 
d’informació i procediments necessaris per establir un mecanisme de finançament pel 
pagament als proveïdors de les Entitats locals, estableix a l’article 3.1 que les Entitats 
locals estan obligades a remetre, per via telemàtica i amb signatura electrònica, a 
l’òrgan competent del Ministeri d’Hisenda i Administracions públiques, amb data límit 
15 de març de 2012, una relació certificada de totes les obligacions pendents de 
pagament. 
A l’apartat 2 del mateix article estableix que aquesta relació s’expedirà per l’Interventor 
amb l’obligació d’informar al Plenari de la Corporació. 
D’acord amb això, s’informa de que les factures pendents de pagament, amb tots els 
proveïdors, a 31 de desembre de 2012, puja a la quantitat de  116.560,62 euros.” 
 
Els regidors es donen per assabentats.  
 
2.- Donar compte nomenament 1 er. Tinent Batlle com a membre Consell 
Administració Multimedia de les Illes Balears, SA. 
El Sr. Batlle donà compte de la següent informació: 
 
“Per acord de dia 8 març de 2012 del Consell d’Administració de la societat mercantil 
MULTIMÈDIA DE LES ILLES BALEARS, S.A  s’accepta que el regidor de 
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l’Ajuntament de Llubí, Sr. Antonio Vallespir Perelló, formi part del Consell 
d’Administració abans esmentada. 
El Sr. Antonio Vallespir Perelló, és regidor amb dedicació exclusiva de l’Ajuntament de 
Llubí, per acord, en sessió extraordinària de Plenari de dia 21de juny de 2012.  
L’article 8 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’Incompatibilitat del personal al servei 
de les Administracions Públiques, estableix “ El personal inclòs en l’àmbit d’actuació 
d’aquesta Llei que en representació del sector públic pertenesqui a Consells 
d’Administració o òrgan de Govern d’entitats o empreses públiques i privades, únicament 
podrà percebre les dietes i indemnitzacions que corresponguin per la seva assistència als 
mateixos, ajuntant-se en la seva quantia al règim general previst per les Administracions 
Públiques”. 
D’acord amb tot això, es dona compte al Plenari del nomenament del Sr. Antonio 
Vallespir Perelló, 1er tinent de Batlle de l’Ajuntament de Llubí, del càrrec de membre 
del Consell d’Administració de la societat mercantil MULTIMÈDIA DE LES ILLES 
BALEARS, S.A.”  
 
Els regidors es donen per assabentats.  
 
 
II.- PART RESOLUTÒRIA: 
 
1.- EXAMEN I APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
A continuació,  pel Sr. President, es va preguntar als reunits si havia alguna observació 
que formular a l’esborrany de l’Acta de la sessió anterior (ordinària de dia 20 de febrer     
de 2012), i no havent-se formulat cap observació, va ser aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Per par del  Sr. Gabriel Vicens, del grup municipal PSM-EN, va manifestar que volia que 
constassi a l’Acta el següent: “A la pàgina 6 de l’Acta de la sessió anterior, de data 20 de 
febrer de 2012,  referent a la reducció de l’import de les dietes per les assistències a 
comissions informatives, ell ja va demanar la reducció d’un mínim d’un 10% a la Comissió 
Informativa de data 15 de febrer de 2012.”  
 
 
2.- EXAMEN I APROVACIÓ ORDENANÇA FISCAL DE LA TAXA PER 
“APROFITAMENT DEL DOMINI PÚBLIC A FAVOR D’EMPRESES DE TELEFONIA 
MÒBIL”.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  2 de març de 2012, que deia: 
 
“Vist el procediment instruït per a l’establiment d’una Ordenança fiscal reguladora de la 
taxa per ”Aprofitament  del domini públic local a favor d’em preses de telefonia 
mòbil” ,  i vist l’informe emès pel Secretari-Interventor, aquesta Batllia eleva proposta 
al Ple de l’Ajuntament relativa a l’adopció de l’acord següent: 
 
Primer.-  Aprovar provisionalment l’establiment de l’Ordenança fiscal reguladora de la 
taxa ”Aprofitament  del domini públic local a favor d’em preses de telefonia 
mòbil”  que s’adjunta a aquesta Proposta i conforme a la seva redacció. 
 
Segon.- Ordenar la seva exposició al públic i procedir, d’acord amb allò que preveu 
l’article 17 del text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial 
Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
 
No obstant l’Ajuntament Ple acordarà.”  
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El Sr. Batlle explicà la proposta, dient que és una taxa per recaptar en base a la 
facturació de les empreses que operen a Llubí, sobre telefonia mòbil.  Actualment, 
l’Ajuntament recapta 20.460 euros, d’acord amb la facturació de telefonia fixa. 
 
El Sr. Gabriel Vicens manifestà que falta informe sobre la previsió de recaptació 
d’aquesta ordenança.  
 
El Sr. Miquel Perelló Gelabert del grup munciipal PSOE, manifestà que votaria a favor, 
tota vegada que el seu grup està a favor d’obtenir ingressos sense pujar impostos. 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
unanimitat, acorden aprovar íntegrament la Proposta de la Batllia abans descrita i 
l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
3.- EXAMEN I APROVACIÓ RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT  
(1/2012).- 
Es va donar lectura a la Proposta signada pel regidor d’Economia, Hisenda i Urbanisme,  
Sr. Miquel Perelló Alomar, de data  28 de febrer de 2012, que deia: 
 
“Amb la finalitat de poder dotar de consignació pressupostària una sèrie de despeses 
realitzades dins l’exercici anterior sense consignació pressupostària suficient, s´ha de 
tramitar el corresponent reconeixement extrajudicial de crèdit, de manera que es 
presenta la següent modificació de crèdit, imputades al Pressupost de l’exercici 2012. 
 
Per tot això, i d’acord amb les disposicions legals vigents, PROPOSO  a l’Ajuntament 
Ple, que adopti el present ACORD: 
 
Primer.- Reconèixer extrajudicialment el deute i aprovar la relació de factures  
corresponents a exercicis tancats amb un import de 22.648,41 euros. 
  
Segon.- Aprovar la imputació de les factures corresponents per un import total de 
22.648,41 euros a les partides corresponents del Pressupost Municipal de 2012 i 
conformement al següent detall: 

Nº  
reg. Nº fra Data Nom Concepte Import 

3/10 PF-246/10 17/11/2010 Part Forana Per publicitat 1.569,40 € 
4/10 PF-266/10 17/11/2010 Part Forana Per publicitat 1.770,00 € 

73/11 004/10218 15/02/2011 Adalmo Gestor de Residus 
Retirada de residus i 
altres 801,58 € 

88/11 002/10077 22/02/2011 Adalmo Gestor de Residus PV aparcament Ermita 183,60 € 

634/11 216369 04/10/2011 Ajuntament de Palma 
Per taxes dipòsit Centre 
Sanitari Municipal 2.212,89 € 

707/11 T-11360 14/11/2011 Textil Molina Campins, S.L. 
Per vestuari protecció 
civil 2.193,53 € 

738/11 285 24/11/2011 Baseiría Palma Oil.S.A. 
Per gas-oil col·legi 
públic 4.745,77 € 

786/11 11/679 19/12/2011 
Señalizaciones Mallorca, 
S.L. Per disc de circulació 184,49 € 

812/11 942 30/12/2011 Tomeu Bò, S.L. 
Per material camins Sa 
Rota 574,00 € 

814/11 2011/0113 14/12/2011 
Seguridad Polonio Hervás, 
S.L. 

Per reparació càmeres 
àrea d'aportació 472,59 € 

816/11 1112007 31/12/2011 Margers i Manobres, S.L. 
Per hores cranc 
enllumenat de Nadal 233,64 € 

821/11 2011/0093 28/10/2011 Seguridad Polonio Hervás, Per reparació càmeres 147,50 € 
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S.L. àrea d'aportació 

826/11 11084 27/12/2011 Joan Torrens Alomar 
Per neteja i pintar 
contenidors 81,13 € 

827/11 11083 21/12/2011 Joan Torrens Alomar 
Per reparació cotxe 
Renault Kangoo 40,19 € 

834/11 33335 31/12/2011 Dielectro Balear, S.A. 
Per material enllumenat 
públic 1.056,68 € 

835/11 I-11-684 30/12/2011 Impremta Muro, S.L. 
Per diptics Ajuntament 
Informa desembre-11 936,19 € 

836/11 I-11-683 30/12/2011 Impremta Muro, S.L. Per calendaris 2012 3.343,36 € 
837/11 894046 H 31/12/2011 Miquel Perelló Roig Per combustibles 379,16 € 
838/11 894018 H 30/11/2011 Miquel Perelló Roig Per combustibles 405,30 € 
839/11 894006 H 31/10/2011 Miquel Perelló Roig Per combustibles 521,00 € 

842/11 99752701 18/11/2011 
Sociedad general de 
autores y editores 

Per actes Festes 
Patronals Sant Feliu 34,92 € 

843/11 99752702 18/11/2011 
Sociedad general de 
autores y editores 

Per actes Festes 
Patronals Sant Feliu 
10/11 63,89 € 

848/11  30/12/2012 Bar Es Cantó Per tickets Fira Mel 42,00 € 

849/11 44-11 23/11/2011 Pedro Socias Comas 
Per lloguer megafonia 
Fira Mel 141,60 € 

850/11  20/11/2011 Ramon Quetglas Ramis Per xeremies Fira Mel 80,00 € 
851/11  20/11/2011 Joan Segura Picó Per xeremies Fira Mel 80,00 € 
852/11 107 30/11/2011 Can Riera, S.L. Per transport Fira Mel 354,00 € 
    TOTAL  22.648,4 € 
 
Tercer.- Comunicar el present acord al Departament d’Intervenció, pel seu 
coneixement i efectes. 
 
Quart.- Publicar el present acord al Butlletí Oficial de les Illes Balears, i sotmetre a 
exposició pública durant un termini de quinze dies per tal que els interessats puguin 
examinar l´expedient i presentar reclamacions davant el Ple. Si durant l´esmentat termini 
no s’haguessin presentat reclamacions la modificació de crèdit es donarà per aprovada 
definitivament de forma automàtica.  
 
No obstant, l’Ajuntament Ple resoldrà.” 
 
El Sr. Gabriel Vicens, del grup municipal PSM-EN, manifestà que hi ha factures en aquest 
reconeixement extrajudicial que demostren la mala gestió econòmica de l’equip de 
govern, ja que són despeses realitzades sense que hagi consignació pressupostària o 
insuficient, també manifestà que els llubiners no han de pagar la propaganda electoral de 
les anteriors eleccions municipals de l’equip de govern i criticà  l’excessiva despesa en 
calendaris i roba per als voluntaris de protecció civil. 
 
El Sr. Batlle replicà que ells no varen fer despeses per propaganda electoral, sinó que va 
coincidir que la publicació de “Part Forana”  va ser juntament amb les eleccions 
municipals,  encara que en aquella data ell no era el Batlle, així també com els 
calendaris, que es fan cada any, i que el motiu de que no hagués consignació, és la 
redacció d’una guia cívica, amb la qual el PSM estava a favor. 
 
El Sr. Gabriel Vicens replicà que els calendaris es varen fer sense que hagués 
consignació pressupostària i que la guia cívica tenia un cert olor electoral i que no és 
excusa que ell no fos el batlle, que era el 1er. Tt. de Batlle. 
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El Sr. Joan Ramis Ramis del grup municipal CxI manifestà que s’abstindria, ja que 
considera que els proveïdors tenen dret a cobrar i prega que dins l’actual exercici 
econòmic es controli moltísim el pressupost.    
 
Els reunits, prèvia deliberació i vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria i vist l‘empat d’una primera votació (5 vots a favor: PP, 5 vots en contra: 4 PSM-
EN, 1 PSOE i 1 abstenció: CxI), i una vegada tornat a votar i donant-se el mateix resultat,  
amb el vot a favor de qualitat del Sr. Batlle, acorden aprovar la Proposta abans descrita  i 
l’acord contingut a la mateixa . 
 
 
4.- EXAMEN I APROVACIÓ DEFINITIVA DEL COMPTE GENERA L 2010.- 
Es va donar lectura a la Proposta de la Batllia, de data  23 de març de 2012, que deia: 
 
“La Comissió Especial de Comptes en data 15 de febrer de 2012 va informar 
favorablement el Compte General  corresponent a l’exercici 2010. 
 
L’esmentat Compte General amb els seus justificants, així com el dictamen de la  
Comissió es va exposar al públic a partir del dia següent de la seva publicació al BOIB 
(núm. 31 de dia 28 de febrer de 2012), per termini de 15 dies, durant els quals i 8 dies 
més els interessats poguessin presentar reclamacions, esmenes i observacions, 
d’acord amb l’article 90.3 de la llei 20/2006, de 15 de desembre, Municipal i de Règim 
local de les Illes Balears i l’article 212.3  del RDL 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s’aprova el Text Refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals. 
 
Vist que no s’ha presentat cap reclamació,  no essent necessari convocar de nou la 
Comissió Especial de Comptes,  procedeix dur el citat Compte General de 2010 al 
Plenari per a la seva aprovació.  
 
No obstant, l’Ajuntament Ple acordarà.” 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
unanimitat, acorden aprovar íntegrament la Proposta de la Batllia abans descrita i 
l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
5.- EXAMEN I APROVACIÓ PLA D’AJUST AJUNTAMENT DE LL UBÍ.- 
Es va donar lectura a la Proposta, de data  15 de març de 2012, que deia: 
 
“El Reial Decret – llei 4/2012, de 24 de febrer, pel qual es determinen obligacions 
d’informació i procediments necessaris per establir un mecanisme de finançament pel 
pagament als proveïdors de les Entitats locals, estableix a l’article 7 que els 
Interventors, en cas d’obligacions pendents de pagament, i presentació de la relació a 
dia 15 de març de 2012, estan obligats a presentar un pla d’ajust i remetre’l per via 
telemàtica amb data límit 30 de març de 2012.  
 
D’acord amb això, proposo al Plenari l’aprovació del present Pla d’ajust.” 
 
Per part del Sr. Gabriel  Vicens del grup municipal PSM-EN, es va manifestar: 
“a) El grup municipal del PSM vol deixar clar que d’acord amb la informació de batlia 
les factures pendents de pagament a tots els proveïdors a 31-12-12 suposen un total 
de 116.560,62 €.  D’acord  amb Intervenció les administracions públiques (Govern, 
Consell) deuen a l’Ajuntament uns 190.000 € a causa d’impagaments i retards.  És 
evident que si el Govern pagàs el seu deute l’Ajuntament podria satisfer totes aquests 
factures. 
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b) No obstant això, el Govern del Sr. Rajoy es pot dir que gairebé obliga l’Ajuntament a 
fer un Pla d’ajustament amb una operació d’endeutament que es preveu del 5% o més, 
per 10 anys.   L’Ajuntament no cobra del Govern Bauzà, però és l’Ajuntament que ha 
de pagar els interessos d’una operació que beneficia els bancs de manera clara.  
Recordar que el Sr. Rajoy i Bauzà són del mateix partit polític que el nostre equip de 
govern. 
c) A més, el Pla d’ajustament, que a la pràctica pareix forçat, implica apujar taxes i 
imposts (ICIO, taxa expedició llicències urbanístiques, import certificats finals obra, 
impost increment valor terrenys, taxa de guals, crear nova taxa primera ocupació, 
retirar diverses bonificacions i reduir pressupost festes i subvencions a entitats).  És a 
dir, el Govern Rajoy i el Govern Bauzà traslladen la morositat als ciutadans de Llubí. 
d) A tot això s’ha d’afegir que l’equip de govern de l’Ajuntament no ha fet una suficient 
reducció de despeses en els pressuposts vigents.  Així, per exemple, s’apujarà taxes i 
imposts als ciutadans mentre els polítics d’aquest ajuntament han incrementat molt el 
cost de les dietes d’assistència el 2012 respecte a l’anterior legislatura.  I s’han negat a 
reduir-ho com així proposava el PSM. 
El PSM no pensa seguir el joc al PP i perjudicar els interessos de Llubí.  Més encara 
quan des de l’ajuntament no s’està donant exemple d’austeritat i bon govern que 
tocaria.  El nostre vot serà ABSTENCIÓ,  tot i que ens agradaria votar en contra, si no 
fos perquè no s’han explicat prou o no es coneixen les repercussions que això pot 
implicar.  No tan sols s’ha volgut ajornat dos dies més el Ple.  No volem ser partícips 
d’aquestes mesures imposades pel PP que just perjudiquen als ciutadans i que són un 
atac a l’autonomia  financera dels ajuntaments.  Deixar clar que estam totalment a 
favor que els proveïdors cobrin allò que es deu, i que es podria fer si el Govern pagàs 
als ajuntaments el seu deute sense necessitat d’haver de gravar els ciutadans de 
Llubí.” 
 
El Sr. Miquel Perelló Gelabert del grup municipal PSOE, va manifestar que 
s’absentaria de la Sala de Sessions a l’hora de votar, i ho va justificar dient que 
“aquest decret no té ni cap ni peus, que està fet amb mala intenció i que el tenir que 
presentar un pla d’ajust que implica una apujada d’impostos, no vol esser 
corresponsable amb el seu vot d’aquesta mesura”. 
 
El Sr. Gabriel Vicens, també manifestà que ell no es sentia corresponsable, encara 
que el seu grup s’abstindria.    
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (5 vots a favor: PP i  5 abstencions. 4 PSM-EN, 1 CxI) acorden aprovar 
íntegrament la Proposta de la Batllia abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
6.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PSM -EN SOBRE 
SUPORT  DIA INTERNACIONAL DE LA DONA.- 
Es va donar lectura a la moció de data  27 de febrer de 2012, que deia: 
 
“ El grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista a l’Ajuntament de Llubí sotmet a la 
consideració del PLE la següent: 
 

MOCIÓ 
El dia 8 de març es commemora el Dia Internacional de la Dona en una conjuntura 
difícil, de crisi econòmica i social. La greu i persistent crisi econòmica i la seva gestió 
estan augmentant les desigualtats a Mallorca i la resta d'illes Balears mentre creix la 
inquietud sobre el futur i l'abast de les polítiques d’igualtat en la vida quotidiana de les 
persones. 
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Un dels canvis més importants que s’ha produït en la nostra societat en les darreres 
dècades ha estat l’evolució de la situació de les dones i l’avanç en el tema de la 
igualtat, un fet que ha situat l'Estat espanyol en l’avantguarda europea i ha format part 
fonamental de la nostra modernització.  
En els darrers anys hem vist avançar la legislació sobre la igualtat. Realitzacions com 
la Llei de protecció integral contra la violència de gènere, la Llei per a la igualtat, la Llei 
de salut sexual i reproductiva i de la interrupció voluntària de l’embaràs (IVE), el Pla 
integral de lluita contra la tracta d’éssers humans, etc... han estat acompanyades 
d’importants avanços en drets socials plasmats en la Llei de promoció de l’autonomia 
personal i atenció a les persones en situació de dependència i en l’impuls de plans, 
programes i recursos d’atenció integral a les dones.  
Les polítiques d’atenció social i rendes per a combatre la pobresa han tingut com a 
destinatàries a les dones, principals víctimes de l’exclusió social, i l’increment de les 
pensions mínimes en els darrers anys han millorat la qualitat de vida de moltes dones 
majors. En incrementar les pensions mínimes, s'ha vist reduïda la vulnerabilitat i la 
pobresa dels qui compten amb ingressos més escassos. 
En definitiva, l'avanç en drets individuals i el desenvolupament de l'Estat del Benestar 
han acompanyat a les dones i els homes del nostre país en el seu projecte vital. Ara, 
malgrat les dificultats no podem permetre que aquest procés d'avanç, que és positiu 
per a la societat en conjunt, pateixi retrocessos o es paralitzi.  
És necessari defensar i mantenir conquestes adquirides i seguir impulsant actuacions 
que facin efectiu el dret a decidir, la protecció eficaç enfront de la violència de gènere, 
la igualtat en l'ocupació, la igualtat salarial, i el dret a la conciliació, en definitiva, la 
igualtat efectiva de dones i homes. 
La igualtat és un dret de la ciutadania que a més de reforçar la cohesió social 
garanteix eficiència econòmica, ja que l'aprofitament de totes les capacitats 
proporciona resultats positius per a tota la societat. Només es podrà avançar en una 
societat eficient des d'un model que reconegui totes les capacitats, que aprofiti el 
coneixement i els recursos de totes les dones i homes del nostre país i que afronti la 
crisi de manera activa. 
 
Per tot això, el Ple de l'Ajuntament de Llubí adopta els següents:  
 
Acords  

1. L'Ajuntament de Llubí es ratifica en el compromís de garantir en tots els seus 
àmbits i actuacions la igualtat d’oportunitats com a eina fonamental per al 
desplegament efectiu de la igualtat de gènere al seu municipi.  

2. L'Ajuntament de Llubí  insta el Govern de les Illes Balears a fer efectiu el 
traspàs de competències al Consell de Mallorca en polítiques de gènere, 
conciliació de la vida familiar i laboral i dona.  

3. L'Ajuntament de Llubí insta el Govern de les Illes Balears a garantir el dret a la 
salut sexual, reproductiva i d’interrupció voluntària de l’embaràs, possibilitant 
l’accés lliure i gratuït a la prestació.  

4. L'Ajuntament de Llubí vol manifestar el seu compromís amb la lluita contra totes 
les formes d'abús, atac a la dignitat i a la llibertat de les dones, especialment el 
tràfic d'éssers humans amb fins d'explotació sexual.”  

El Sr. Gabriel Vicens explicà la moció i posà com a exemple les noves polítiques del 
Govern Balear en el fet de què cap dona hagi estat guardonada  amb el premi Ramon 
Llull. 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
unanimitat, acorden aprovar íntegrament la moció abans descrita i l’acord contingut a 
la mateixa. 
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7.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PSM -EN SOBRE 
REFORMA LABORAL.- 
Es va donar lectura a la moció de data 27 de febrer de 2012, que deia: 
 
“El grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista a l’Ajuntament de Llubí sotmet a la 
consideració del PLE  la següent:  

MOCIÓ 
El Govern de l'Estat ha aprovat recentment una reforma laboral a través d'un Reial 
Decret-Llei que va entrar en vigor el diumenge 12 de febrer i amb el qual s'introdueixen 
mesures de flexibilitat que deixen els treballadors i treballadores en una situació més 
desprotegida i es facilita a les empreses la modificació unilateral de la jornada, els 
horaris, els salaris o el sistema de rendiment entre d'altres condicions de treball. 
També permet sense autorització administrativa suspendre o reduir temporalment la 
jornada de treball. 
 A més, amb aquesta reforma laboral es redueix la indemnització de 45 dies per any 
amb un límit de 42 mensualitats en l'acomiadament improcedent a 33 dies amb un límit 
de 24 mensualitats en tots els contractes indefinits, encara que el text de la reforma 
aposta decididament per un acomiadament únic de 20 dies. 
Així mateix, modifica les causes de l'acomiadament per evitar el judicial i elimina 
l'autorització administrativa en acomiadaments col·lectius, la qual cosa afectarà 
greument a les possibilitats d'aconseguir acord amb indemnitzacions superiors als 20 
dies per any. 
 Aquesta reforma també afecta la negociació col·lectiva perquè condueix els 
treballadors a la negociació individual de les seves condicions de treball. Per altra 
banda, es creen les condicions per condemnar definitivament els joves a l'atur i a 
l'infratreball a través d'infrajobs per la via de la contractació a temps parcial i d'un nou 
contracte d'aprenentatge desvinculat realment de la formació. 
En definitiva, la reforma laboral aprovada pel Govern de l'Estat no afavoreix la creació 
de nous llocs de treball i representa un greu retrocés en les conquestes socials i 
laborals que s'han aconseguit amb molt d'esforç al llarg dels anys. 
Per tot això, el Ple adopta els següents acords ACORDS 
Primer .- L'Ajuntament de Llubí insta el Govern de l'Estat a retirar la reforma Laboral i a 
elaborar una nova reforma que compti amb el consens dels agents socials i la 
participació del conjunt de les forces polítiques.  
Segon .- L'Ajuntament de Llubí donarà trasllat dels acords a la ministra de Treball, al 
Parlament de les Illes Balears, als grups del Parlament de les Illes Balears i als 
representats sindicals de les Illes Balears.” 
 
El Sr. Batlle manifestà que la reforma tenia com a objectiu donar solució al 22,85%  del 
problema de l’atur que hi ha Espanya, que és un percentatge que dobla la mitja 
europea.  Amb aquestes mesures de reducció de dies per acomiadament cerca que 
les empreses no tanquin, i aquestes mesures són per intentar aconseguir canvis en el 
mercat laboral, especialment al camp dels joves, ja que l’atur arriba al 50%. 
 
Per part de la regidora Sra. Magdalena Perelló Frontera, del grup municipal PSM-EN 
es va demanar al Sr. Batlle, si ell com a treballador estava a favor o en contra de la 
reforma, al que el regidor Sr. Miquel Perelló Alomar, replicà que aquestes mesures a 
l’empresari l’equiparan amb la Unió europea, ja que les despeses que té l’empresari 
són elevadíssimes. 
El Sr. Gabriel Vicens replicà que és veritat que hi ha molt d’atur i que el Govern estatal 
acaba d’arribar ara. Manifestà que tampoc estava d’acord amb les mesures presses 
pel PSOE,  i que amb aquesta reforma laboral, els joves estan abocats a dir si a 
qualsevol feina i a qualsevol preu. 
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Per part del regidor Sr. Miquel Perelló Gelabert del grup municipal PSOE, es va 
manifestar que estava totalment en contra del a reforma laboral  i que això era obrir la 
porta per haver-hi més atur, i va reconèixer que el PSOE es va equivocar a l’anterior 
reforma i els ciutadans li varen passar factura. 
 
El Sr. Joan Ramis Ramis, del grup municipal CxI, es va manifestar que era necessari 
una reforma laboral per esser més competitius, però que aquesta reforma arriba tard i 
malament. A part bàsicament afecta a empeses de 50 o més treballadors i 
pràcticament no dona beneficis s empreses petites.  Per últim, manifestà que el 
problema que tenen les empreses, és un problema de financiació.  
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE, 1 CxI, i 5 vots en contra. PP) acorden 
aprovar íntegrament la moció abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
8.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PSM -EN SOBRE TAXA 
RESIDUS DEL CONSELL DE MALLORCA.- 
Es va donar lectura a la moció de data  5 de març de 2012, que deia: 
 
“El grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista a l’Ajuntament de Llubí sotmet a la 
consideració del PLE la següent: 
 

MOCIÓ 
 
D'acord amb informació apareguda en premsa i, segons pareix, d'acord amb allò que 
ha manifestat la consellera de Medi Ambient a diferents reunions amb ajuntaments, el 
Consell de Mallorca té la intenció d'establir una taxa pel cobrament directe del rebut de 
tractament de residus a partir de gener de 2013. Tot i que encara s’estan definint els 
criteris per a l'aplicació de la nova taxa, s'ha donat a entendre que es preveu aplicar 
una tarifa única o plana per a tota Mallorca sense tenir en compte la respectiva 
generació de residus de cada municipi. 
La Directiva 2008/98/CE del Parlament Europeu i del Consell, de 19 de novembre de 
2008, sobre els residus, transposada a l’ordenament jurídic intern espanyol a través de 
la Llei 22/2011, de 28 de juliol, de residus i sòls contaminats, propugna el principi 
rector de “qui contamina paga”. El compliment d’aquest principi a l’hora de retribuir les 
despeses del tractament dels residus a cada municipi implica, necessàriament, aplicar 
les tarifes en funció dels residus generats. A més, els sistemes de pagament per 
residus urbans generats són l’opció més justa d’assignació dels costos del servei i 
l’única capaç d’incentivar la reducció i la recollida selectiva entre la ciutadania. 
Per altra banda, la Directiva 2008/98/CE i la Llei 22/2011 estableixen una jerarquia que 
explicita l’ordre de prioritat en la legislació i les actuacions en la política de residus (de 
major a menor): prevenció en la generació, preparació per a la reutilització, reciclatge, 
altres tipus de valorització i, finalment, l’eliminació dels residus. En aquest sentit, cal 
remarcar que la millor manera d’incorporar la jerarquia de residus en els sistemes de 
pagament és aplicar tarifes en funció dels residus generats. 
Atès que la implantació d'una taxa que ignori o no valori prou la participació en la 
generació de residus significarà una greu passa enrere en les polítiques de gestió de 
residus i perjudicarà seriosament tot l'esforç que s'ha fet fins ara en l'àmbit municipal 
en matèria de sostenibilitat en la gestió de residus. 
Atès que una taxa com la proposada augmentarà el greuge comparatiu existent entre 
els ciutadans que més reciclen i menys residus generen i els qui segueixen mostrant 
passivitat en aquests temes. 
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Atès que una taxa d'aquest tipus causaria un greu perjudici als municipis que ja fa 
estona tenen implantats sistemes de recollida selectiva i mesures per incentivar el 
reciclatge en general.  
 
Per tot això, el Ple de l'Ajuntament de Llubí adopta els següents   
 

ACORDS 
Primer.   L'Ajuntament de Llubí manifesta el seu rebuig davant qualsevol canvi en el 
sistema de gestió i tractament de residus que impliqui un retrocés en les polítiques 
modernes en matèria de residus que, entre d'altres objectius, cerquen activament 
incentivar la reducció de generació de residus i incrementar la reutilització i el 
reciclatge.  
Segon . L'Ajuntament de Llubí insta el Consell de Mallorca a consensuar les propostes 
amb els ajuntaments i en cas que es plantegin noves tarifacions o taxes que aquestes 
s'articulin necessàriament en funció de la quantitat de residus generats per cada 
població, en sintonia amb els principis de les directrius europees i lleis estatals 
existents.” 
 
El Sr. Gabriel Vicens explicà la moció, ja que troba injust que els municipis que reciclen i 
fan un major esforç,  han de pagar una taxa igual  que els que no ho fan. 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
unanimitat, acorden aprovar íntegrament la moció abans descrita i l’acord contingut a 
la mateixa. 
 
 
9.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PSM -EN SOBRE 
IMPAGAMENT DE LA COMPENSACIÓ ECONÒMICA PER DEDICACI Ó EXCLUSIVA.-  
Es va donar lectura a la moció de data  27 de febrer de 2012, que deia: 
 
“El grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista a l’Ajuntament de Llubí sotmet a la 
consideració del PLE la següent: 

MOCIÓ 
 
És evident que actualment els ajuntaments de les Illes Balears estan patint de ple una 
greu i persistent crisi econòmica a la qual cosa sovint cal afegir el fet d'haver de 
suportar el deute resultant de l'impagament de nombroses subvencions i convenis 
d'altres administracions públiques. D'altra banda, durant aquests darrers mesos, és 
notori que el Govern de les Illes Balears lluny de complir amb els compromisos 
anunciats és incapaç de regularitzar la situació i segueix sense establir un calendari 
seriós i rigorós de pagaments a proveïdors i institucions amb obligacions reconegudes.  
 
En aquesta difícil situació econòmica és aconsellable que els ajuntaments redueixin 
despeses, ajustin pressuposts i racionalitzin inversions a fi de no afectar els 
nombrosos i necessaris serveis prestats a la ciutadania i, en el seu cas, poder engegar 
polítiques de suport econòmic i social en els seus àmbits d'actuació.  
 
El mes de juny de 2011 el Ple de l'Ajuntament de Llubí va aprovar sol·licitar a la 
Conselleria d'Interior del Govern de les Illes Balears el sistema de compensació 
econòmica per sufragar les despeses municipals d'una dedicació exclusiva a 
l'ajuntament d'acord amb el decret regulador del desplegament de l'article 74.1 de la 
LMRLIB. Així mateix es va aprovar en el mateix Ple que la dedicació exclusiva 
correspondria al càrrec de 1r tinent de batle de la Corporació. 
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La quantia de les retribucions establertes (37.526,02 €/any, amb 14 mensualitats) no 
és sufragada per la corporació local per la qual cosa és evident que resulta beneficiós 
per a l'Ajuntament. No obstant això, els impagaments del Govern de les Illes Balears 
han fet que l'Ajuntament de Llubí hagi hagut d'avançar aquestes mensualitats i les 
despeses de Seguretat Social resultants corresponents a tot l'any 2011 i els mesos de 
gener i febrer de 2012.  
 
Atès que el deute acumulat en matèria de compensació de dedicació exclusiva és ja 
superior als 50.000 €  (37.526 € en nòmines i 12.214 € en SS de 2011, més els mesos 
transcorreguts de 2012) una quantia molt important per un municipi amb pocs recursos 
com és Llubí. 
 
Atès que l'Ajuntament també ha de suportar el deute d'altres obligacions reconegudes 
d'altres administracions (SOIB, fons cooperació local, etc.) i que en alguns casos ja 
s'han pres les mesures pressupostàries i laborals pertinents. 
 
Atès que la quantia global que dedica l'Ajuntament a retribucions per 
assistències/dietes  a càrrecs polítics augmentaran en aquesta legislatura (en passar 
plens i comissions a periodicitat mensual) sense que s'hagi volgut aprovat una 
reducció que compensi suficientment l'increment, 
 
Atès que no existeix un compromís clar i un calendari rigorós de cobrament i de plena 
regularització d'aquest sistema de compensació econòmica per part del Govern. 
 
Per tot això, el Ple de l'Ajuntament de Llubí adopta els següents 

 
ACORDS 

Primer.- L'ajuntament de Llubí insta el govern de les Illes Balears a pagar de manera 
urgent el deute ocasionat per l'impagament de la compensació econòmica per 
dedicació exclusiva corresponent a l'Ajuntament de Llubí, deute que fa referència a tot 
l'any 2011 i alguns mesos del 2012. 
 
Segon .- L'ajuntament de Llubí estudiarà la suspensió temporal del pagament de la 
retribució econòmica corresponent a la dedicació exclusiva o la retirada (tot deixant 
d'avançar la retribució) si el Govern de les Illes Balears no du a terme el pagament 
corresponent a tot l'any 2011 i regularitza el sistema de compensació econòmica 
d’aquí al mes de juny.” 
 
El Sr. Gabriel Vicens, manifestà que ja havien parlat a la Comissió Informativa, i que no 
vol fer un mal personal al regidor que té dedicació exclusiva, i per això, proposen fins el 
mes de juny, perquè el Govern Balear faci el pagament que deu a l’Ajuntament.  en cas 
que en el mes de juny no s’hagi fet el pagament, ja parlarien de presentar altre moció on 
es fitxés en cas d’esser aprovada, la data, a partir de la qual es suspendria el cobrament 
de la nòmina mensual per part del regidor amb dedicació exclusiva.  
  
Per part del Sr. Antonio Vallespir, es va manifestar que havia xerrar amb la directora 
general de la Funció Pública, i que aquesta li va garantit  que al mes de juny s’hauria 
cobrat la subvenció. 
 
El Sr. Joan Ramis Ramis del grup municipal CxI, manifestà que votaria a favor de la 
moció, i recordà que a la sessió de dia 19 de desembre 2011, ja va demanar que el 
regidor amb dedicació exclusiva cobrés quan l’Ajuntament cobri la subvenció. 
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Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
unanimitat, acorden aprovar íntegrament la moció abans descrita i l’acord contingut a 
la mateixa. 
 
 
10.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PS M-EN  SOBRE 
PLATAFORMA PER LA LLENGUA.- 
Es va donar lectura a la moció de data  13 de març de 2012, que deia: 
 
“El grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista a l’Ajuntament de Llubí sotmet a la 
consideració del PLE la següent: 

MOCIÓ 
L’article 4.1 de l’Estatut d’Autonomia de les Illes Balears defineix la llengua catalana 
com a llengua pròpia i cooficial de les Illes Balears. A més, l’article 4.3 preveu que les 
institucions de les Illes Balears han de garantir l’ús normal i oficial del català, han de 
prendre les mesures necessàries per assegurar-ne el coneixement i han de crear les 
condicions que permetin arribar a la plena igualtat amb la llengua castellana quant als 
drets dels ciutadans de les Illes. 
 
En desenvolupament d’aquest article s’han anat duent a terme al llarg dels anys tota 
una sèrie de mesures per garantir l’ús i el coneixement del català, que tot i ser la 
llengua pròpia de les Illes es troba en una situació de feblesa respecte l’altra llengua 
oficial d’aquesta Comunitat Autònoma, el castellà. Dins aquestes accions té una 
especial rellevància la Llei de Normalització lingüística aprovada el 29 d’abril de 1986 
amb la unanimitat de tots els partits polítics de balears. Totes aquestes mesures han 
permès situar la llengua catalana en una situació de normalització creixent quant al 
seu ús oficial i quotidià dins les Illes. 
 
Aquestes mesures en favor del català es justifiquen per l’evident situació d’inferioritat 
en que es trobava i es troba aquesta llengua dins el nostre entorn, especialment en 
certs àmbits. Com a llengua feble necessita ser protegida per a poder situar-se en 
condicions de major igualtat possible vers l’altra llengua oficial, el castellà, la força de 
la qual és evident. Avui en dia aquesta situació no s’ha normalitzat, absolutament tots 
els balears saben parlar i escriure en castellà, però una gran part d’aquests no ho 
saben fer en català. Per això és necessari que la llengua catalana continuï essent 
objecte de protecció. La llengua d’un poble és una part vital d’allò que el defineix com 
a tal, de les seves arrels i cultura, si la llengua desapareix també ho farà el poble, per 
tant, no ha de ser acceptada cap actuació que pugui perjudicar una expressió cultural 
tan forta com un idioma. 
 
És per això que no es pot acceptar de cap manera l’avantprojecte de Llei de 
modificació de la Llei de la Funció pública que el Govern Balear vol presentar davant el 
Parlament. Aquesta llei clarament atempta contra la normalització del català dins les 
Illes. No es pot considerar com a normalitzada una llengua si l’Administració del seu 
territori no l’empra o si un ciutadà no té reconegut el seu dret a ser atès pels empleats 
públics de casa seva en la llengua pròpia de la Comunitat. A més, no es pot considerar 
jurídicament desitjable que una Llei com la de Normalització Lingüística, aprovada per 
unanimitat al 1986, sigui ara retallada per una sola opció política sense comptar amb 
les sensibilitats de les demés opcions ideològiques existents. 
 
Per tot això, ha sorgit el moviment ciutadà “Moviment per la Llengua”, el qual pretén 
representar a tots els ciutadans de les Illes que pensen que l’aprovació d’aquestes 
mesures legislatives suposarà un greuge comparatiu de la situació del català vers el 
castellà i provocarà una situació de marginació de llengua catalana a les Illes que a 
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llarg termini podria arribar a suposar la seva desaparició. Per evitar tot això “Moviment 
per la Llengua” exercirà davant el Parlament de les Illes Balears el dret fonamental de 
petició reconegut a l’article 29 de la Constitució Espanyola de 1978 i desenvolupat per 
la Llei Orgànica 4/2001 reguladora del dret de Petició per demanar la retirada o 
derogació de l’avantprojecte de llei de modificació de la Llei 3/2007, de 27 de març, de 
la funció pública de la Comunitat autònoma de les Illes Balears.  
 
El citat article 29 de la Constitució, al seu apartat primer, estableix que “Tots els 
espanyols tindran el dret de petició individual i col·lectiva, per escrit, en la forma i amb 
els efectes que determini la Llei”. Per tant, s’atorga als ciutadans, amb caràcter 
general, el dret a dirigir-se als òrgans públics per realitzar davant aquests qualsevol 
sol·licitud. Aquest dret també comporta l’obligació, per part de l’òrgan públic que ha 
estat objecte de la petició, de respondre al peticionari, ja sigui per atendre o per 
desestimar la sol·licitud que aquest ha efectuat. El dret de petició pot ser exercit per tot 
ciutadà, nacional o estranger, persona física o jurídica, i es pot dur a terme individual o 
col·lectivament.  
 
Això s’ha de posar en relació amb l’article 9.1 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, 
municipal i de règim local de les Illes Balears, que estableix que “El municipi té 
personalitat jurídica i, com a tal, plena capacitat d’obrar en la defensa i la gestió dels 
interessos que li són propis”. Per tant, un Ajuntament, com a persona jurídica que és, 
pot exercir el dret de petició o signar una petició col·lectiva. En virtut d’això des de 
Moviment per la Llengua es pretén ara que els Ajuntaments dels diferents pobles de 
les Illes Balears s’adhereixin a aquesta campanya en defensa de la nostra llengua. 
Acollint d’aquesta manera el clamor popular manifestat pels ciutadans de les Illes, als 
quals representen els citats Ajuntaments, en contra de les mesures legislatives en 
matèria lingüística que pretén aprovar el Govern/ Parlament i a les quals fem 
referència en aquest escrit. 
 
Concretament la petició, que Moviment per la Llengua presentarà davant el Parlament 
de les Illes Balears, és la següent:  

Per tot l'exposat al Manifest, des del Moviment per la Llengua manifestam la 
nostra voluntat d'exercir el dret de petició regulat a l'article 29 de la Constitució 
espanyola de 1978 i desenvolupat a la Llei orgànica 4/2001, de 12 de 
novembre, reguladora del dret de petició, per tal de demanar al Parlament de 
les Illes Balears: 

1. Que retiri de la seva tramitació l'Avantprojecte de llei de modificació de la Llei 
3/2007, de 27 de març, de la funció pública de la Comunitat autònoma de les Illes 
Balears, o 
2. Si aquest ja ha estat aprovat, que es derogui la Llei de modificació de la Llei 
3/2007, de 27 de març, de la funció pública de la Comunitat autònoma de les Illes 
Balears i; 

3. Que el Parlament de les Illes Balears, a través dels mitjans pertinents, es 
comprometi públicament a respectar la Llei 3/1986, de 19 d’abril, de 
normalització lingüística, i a no adoptar cap mesura legislativa que retalli els 
drets que hi ha reconeguts. 

Declaram que hem actuat complint tots els requisits legals previstos en les 
citades normes jurídiques. Per això, interpel·lam el Parlament de les Illes 
Balears a donar una resposta expressa a la nostra petició. 
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Per tot això, el grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista de Llubí proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció del següents 

ACORDS 
 

1- L’Ajuntament de Llubí, com a persona jurídica i en virtut del dret atorgat per 
l’article 29 de la Constitució Espanyola de 1978 i per la Llei Orgànica 4/2001 
reguladora del dret de Petició, s’adhereix a la campanya Moviment per la 
Llengua, i per fer constar el seu suport, autoritza i dóna permís a la citada 
plataforma per a publicar-ho a la seva pàgina web 
(www.movimentperlallengua.cat) a la secció “Qui ens dóna suport” . 

 
2- L’Ajuntament de Llubí, com a persona jurídica, a través del Batle com a 

representant legal del mateix, signarà la petició per a demanar la retirada o, en 
el seu cas, derogació de l’Avantprojecte de Llei de modificació de la Llei 
3/2007, de 27 de març, de la funció pública de la Comunitat de les Illes Balears, 
en harmonia a la campanya del moviment ciutadà “Moviment per la Llengua”. 

 
3- L’Ajuntament de Llubí es compromet, en la mesura de les seves possibilitats, a 

donar suport institucional a la plataforma “Moviment per la Llengua”. 
 
El Sr. Gabriel Vicens explicà la moció i argumentà que havia hagut una manifestació a 
favor del a llengua catalana, en contra de què el català sigui un mèrit a l’Administració i  
del a segregació dels alumnes en funció del a llengua, també manifestà que s’ha 
romput el consens linguïstic.unilateralment, i que es fa una repressió contra els centres 
educatius que defensen la llengua catalana.  També manifestà que la Plataforma per 
la llengua és un moviment ciutadà i que no pertany a cap partit polític. 
 
El Sr. Batlle replicà que s’ha debatut ja el tema del català ja mòltes vegades i que el 
que es pretén és equipar la llengua catalana amb la llengua castellana tal com 
estableix l’estatut d’autonomia i que això el PP ho duia al programa electoral de l’any 
2011 i va guanyar per majoria absoluta. 
 
Al que el Sr. Gabriel Vicens replicà que també duien no apujar els impostos, l’IRPF, i 
què  amb aquesta modificació de la Llei del a Funció Pública, es modifiquen vuit 
articles de la Llei de Normalització Lingüística i el català deixa d’esser la llengua pròpia 
de les Illes Balears. 
 
El Sr. Miquel Perelló Gelabert del grup municipal PSOE, manifestà que ell votaria a 
favor, tota vegada que el tema de la llengua és una ferida tancada i no té cap sentit 
tornar-la obrir. 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE, 1 CxI; i 5 abstencions: PP) acorden 
aprovar íntegrament la moció abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
11.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PS OE SOBRE 
REFORMA LABORAL.- 
Es va donar lectura a la moció del grup municipal  PSOE, registrat amb núm. 462 de data 
6 març 2012,  que deia: 
 
“El Grup Municipal Socialista de l’Ajuntament de LLUBI sol·licita al Ple de l’Ajuntament  de 
LLUBÍ que insti el Govern de l’Estat a la retirada del Reial Decret-Llei 3/2012, de 10 de 
febrer, de mesures urgents per a la reforma del mercat laboral i presenti una reforma 
laboral pactada amb els agents socials. 
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D’acord amb el previst en el Reglament d’Organtizació, Funcionament i Règim Jurídic de 
les Entitats Locals,  el Grup Municipal Socialista de l’ajuntament de LLUBÍ vol sotmetre a 
la consideració del Ple la següent Moció: 
    
    Exposició de Motius 
Les disposicions contingudes en el Reial Decret-Llei 3/2012, de 10 de febrer, de mesures 
urgents per a la reforma del mercat laboral, aprovat pel Govern de l’Estat tindran, en el 
cas de que siguin aprovades  per les Corts Generals, conseqüències molt negatives 
sobre els drets dels treballadors. 
 
1.- La Reforma pretén que l’acomiadament sigui l’op ció més fàcil perquè una 
empresa millori la seva competitivitat.   La reforma durà més atur:  en un moment de 
recessió com el que estam vivint  una reforma laboral com aquesta només serveix per 
facilitar i abaratir  l’acomiadament , per facilitar encara més la destrucció de llocs de feina, 
però no per incentivar la contractació.  A més està pensada per un Govern que no té cap 
agenda de reformes per impulsar el creixement.  El Govern només té una agenda 
d’ajustament, de triple ajustament.  Ajustament pressupostari, ajustament de les rendes 
de treball (pujada de l’IRPF) i ajustament en els drets dels treballadors.  
 
2.- La reforma suposa un retrocés dels drets dels t reballadors perquè: 
*Generalitza l’abaratiment de l’acomiadament a 20 d ies , al vincular-la a una situació 
habitual en el cicle recessiu de l’economia, com és la caiguda durant 3 trimestres dels 
ingressos (independentment de que els beneficis augmentin). 
 
*Obre la porta a una rebaixa general dels sous sens e necessitat d’acord.   La 
reforma laboral reforçarà  el poder dels empresaris en les relacions de treball. Tindran 
més fàcil modificar les condicions laborals fins al punt que podran baixar el sou als 
treballadors snse necessitat d’acord, simplement per raons de competitivitat o 
productivitat. 
 
*Crea un nou contracte amb bonificacions que permet  l’acomiadament lliure i 
gratuït  durant el primer any.  Aquest contracte desvirtua completament el període de 
prova i pot provocar una generalització de contractes formalment indefinits però que, a la 
pràctica, no durin més d’un any o que concloguin als tres anys quan finalitzin les 
bonificacions. 
 
*Obre un camí dels acomiadaments col·lectius en el sector públic .  Aquesta reforma 
afecta a un milió d’empleats  públics, perquè no sols incumbeix als qui treballen a les 
empreses públiques, sinó també al personal laboral contractat directament pels 
ajuntaments, les comunitats autònomes o els propis ministeris. 
 
3.- La Reforma anul·la la capacitat de negociació d els sindicats per defensar els 
drets dels treballadors. 
 
Una gran reforma laboral precisa del pacte dels agents socials per a garantia d’èxit.  La 
que ha de presentar el govern facilita la inaplicació del pactat en els convenis.  S’estableix 
un procediment per a saltar-se el disposat en els convenis similar, però més fàcil, que el 
que se pot  usar per a l’acomiadament per causes econòmiques.  Suprimeix l’autorització 
de l’autoritat laboral dels expedients de regulació d’ocupació (ERE), amb el que es 
redueix seriosament la capacitat dels sindicats a l’hora de negociar i s’assumeix un risc 
afegit de judicialització de les relacions laborals. 
 
En definitiva, la Reforma laboral no vendrà a resoldre la greu cri sis que pateix 
l’economia espanyola i no rebaixarà tampoc l’alta t axa d’atur existent.    El que si 
suposarà certament és una degradació de les condicions de treball, un empobriment de 
la població i un atac a la cohesió social. 
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La reforma proposada derivarà en un increment del n úmero d’acomiadaments i 
rebaixes en els sous dels treballadors que afectarà  molt negativament al consum 
de les famílies,  deprimirà la demanda interna i, en conseqüència produirà disminucions 
del Producte Interior Brut que, a la vegada, suposarà més desocupació. 
 
La reforma és ineficaç des de la perspectiva de l’o cupació, perquè afavoreix 
l’acomiadament i, amb això, l’augment de la desocup ació .  És injusta, perquè els 
treballadors perden  drets i perquè dona tot el poder als empresaris sobr els treballadors, 
creant a  més inseguretat en aquests. 
 
El base a l’anterior,  
 
1.- El Ple Municipal de l’Ajuntament de LLUBÍ insta el Govern de l’Estat a presentar en el 
congrés dels Diputats un projecte de llei alternatiu i pactat amb els agents socials i les 
forces polítiques que tingui com a objectiu la creació d’ocupació de qualitat i l’estabilitat 
en l’ocupació. 
 
2.- El Ple Municipal de l’Ajuntament de LLUBÍ donarà trasllat de la present Moció al 
President del Govern, a la Ministra d’Ocupació, al President del congrés dels diputats, 
als/les Portaveus Parlamentaris del congrés dels Diputats i als/les representants dels 
agents socials.” 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE, 1 CxI; i 5 vots en contra: PP) acorden 
aprovar íntegrament la moció abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
12.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL CX I  SOBRE 
IMPOSTOS.- 
Es va donar lectura a la moció  de data  15 de març de 2012, que deia: 
 
“El grup municipal de Convergència per les Illes a l’ajuntament de Llubí presenta a la 
consideració del ple: 
MOCIÓ: EN CONTRA DE LA PUJADA D’IMPOSTS, A FAVOR DE LA 
CORRESPONSABILITAT FISCAL I DE MÉS LIQUIDITAT 
 
La crisi econòmica marca l’agenda pública i el conjunt de decisions que s’adopten. 
Actualment el dogma és el control del dèficit dels comptes públics  i l’instrument 
principal: les retallades.  
Davant el dogma i l’instrument cada vegada són més el que es plantegen si això no és un 
simplisme que ens acaba instal·lant en una espècie de cercle viciós cada pic més 
empobridor.  Un dogma i un instrument que a més no s’aplica amb la mateixa 
contundència a unes administracions que a unes altres perquè mentre a les comunitats 
autònomes se’ls exigeix que el seu dèficit no superi l’1,5€ del PIB l’administració central 
es marca un horitzó de dèficit del 4%. 
Tto això en una conjuntura en que es vol culpabilitzar a les comunitats autònomes d’un 
dèficit que s’explica per la senzilla raó que són les encarregades de la prestació dels 
serveis propis de l’estat del benestar (salut, educació, assumptes socials), uns serveis 
que la societat es resisteix a veure aprimats, sense que hi hagi la valentia política de dir 
que s’ha d’anar en aquesta línia per part de tots aquells que simplement ataquen a les 
autonomies però no diuen res sobre les conseqüències d’aquests atac sobre l’estat del 
benestar.    És impresentable que els objectius de dèficits no se reparteixin en funció del 
percentatge de despeses de cada administració dins el conjunt sinó amb uns criteris 
desconeguts i il·lògics.   
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D’acord amb economistes eminents si l’objectiu de dèficit fixat en el 5,8% es repartís en 
funció del criteri de proporcionalitat, resultaria que si l’administració central li correspon un 
20% de la despesa pública (Deixant de banda la seguretat social que és un 30% de la 
despesa i que gairebé no presenta dèficit), a les autonomies un 35,5% i a les entitats 
locals un 13,5%, resulta que el dèficit s’hauria de repartir així:  a l’administració central un 
1,21% (no un 4%), a les autonomies un 2,06% (i no un 1,5%) i a les entitats locals un 
0,79% (i no un 0,38%).  
Alguns volen trencar el cercle viciós, no retallant, sinó apujant els ingressos, és a dir, 
incrementant els impostos.  El que passa, és que, encara que ara alguns ho oblidin, 
incrementar els impostos ni ajuda a impulsar l’activitat empresarial i econòmica ni el 
consum (com va dir el Sr. José Ramón Bauzá el 20-09-2011) o con deia el vicepresident 
del Govern actual: pujar els impostos històricament no ha estat ni és una solució, 
pujar-los podria agreujar més la situació actual  (Aguiló 08-05-2011).  De fet, s’ha de 
recordar que un dels compromisos per fer front a la crisis era la reducció de l’IVA turístic 
que ha quedat aparcada.  Per no parlar de la compensació al a insularitat que encara és 
una gran assignatura pendent. 
Les Illes Balears són la comunitat autònoma que fa un esforç fiscal més gran dins 
l’estat espanyol .  Això ho certifiquen any darrera any els estudis del Consell Econòmic i 
Social.  El problema, per tant, no és de poca pressió tributària sinó d’un model que no té 
en compte ni l’esforç fiscal ni el principi d’ordinalitat.    Un dels problemes estructurals 
és la nostra balança fiscal absolutament injusta i desequilibrada , mentre les Balears 
continuï  fent una aportació (14% del PIB, uns 3.500 milions d’euros anuals)  tan bèstia 
de recursos mar enllà en relació al nostre PIB tendrem dificultats per proveir 
adequadament els serveis públics i les necessitats col·lectives.  Considerem que aquesta 
qüestió, bàsica del nostre autogovern. 
S’ha d’avançar en la corresponsabilitat fiscal.   les diferents administracions pateixen 
greus problemes de liquidat en part com a conseqüència d’un complex i fosc sistema 
d’ingressos subjecte a transferències d’altres institucions i molt especialment del govern 
central.  Si cada nivell administratiu recaptàs i fos responsable dels seus ingressos molts 
d’aquests problemes de liquiditat no existirien i els proveïdors podrien cobrar.  
L’autonomia financera consagrada a la Constitució ha de suposar tenir no només 
competència sobre la despesa sinó també sobre els ingressos.  La corresponsabilitat 
fiscal suposaria guanyar eficiència en l’assignació de recursos sense que això significàs 
cap increment de la pressió fiscal sinó una reorganització dels sistema per guanyar 
productivitat.  Si juntament amb la corresponsabilitat l’administració central pagàs el que 
deu a les autonomies, i les autonomies pagassin el que deuen als ajuntaments els petits i 
mitjans empresaris proveïdors de les administracions podrien cobrar íntegrament el deute 
pendent.  Sembla això més lògic que establir sistemes que generaran importants 
càrregues financeres i una pèrdua dels drets econòmics pel sector privat amb factures 
pendents a pagar per l’administració. 
 
Per tot això,  
 
1.- Instam al Govern de les Illes Balears a establir com una de les seves prioritats 
polítiques minvar la balança fiscal  de les Illes Balears impedint que el drenatge de 
recursos econòmics superi el 4 % del nostre PIB. 
2.- Instam al Govern de les Illes Balears  a negociar amb el Govern central perquè 
l’objectiu de dèficit de les administracions públiques de l’estat s’ajusti al criteri de 
proporcionalitat  i no a l’arbitrarietat que l’administració central que no sosté l’estat del 
benestar tengui gairebé el triple de capacitat de dèficit que els autonomies. 
3.- Instam al Govern de les Illes Balears  a negociar amb el Govern central una 
modificació dels sistema de finançament  autonòmic i local  que, sense suposar  cap 
canvi quantitatiu, permeti avançar en la corresponsabilitat fiscal  i en l’obtenció de més 
liquiditat per fer front a les obligacions i pagament de proveïdors.” 
 



 

 18 

Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
unanimitat, acorden aprovar íntegrament la moció abans descrita i l’acord contingut a 
la mateixa. 
 
 
13.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL CX I  SOBRE 
PLATAFORMA PER LA LLENGUA.- 
Es va donar lectura a la moció de data 15 de març de 2012, que deia: 
 
“El grup municipal de Convergència per les Illes a l’ajuntament de Llubí presenta a la 
consideració del ple: 
 
MOCIÓ A FAVOR DE LA PLATAFORMA PER LA LLENGUA 

 
L’article 4.1 de l’Estatut d’Autonomia de les Illes Balears defineix la llengua catalana 
com a llengua pròpia i cooficial de les Illes Balears. A més, l’article 4.3 preveu que les 
institucions de les Illes Balears han de garantir l’ús normal i oficial del català, han de 
prendre les mesures necessàries per assegurar-ne el coneixement i han de crear les 
condicions que permetin arribar a la plena igualtat amb la llengua castellana quant als 
drets dels ciutadans de les Illes. 
 
En desenvolupament d’aquest article s’han anat duent a terme al llarg dels anys tota 
una sèrie de mesures per garantir l’ús i el coneixement del català, que tot i ser la 
llengua pròpia de les Illes es troba en una situació de feblesa respecte l’altra llengua 
oficial d’aquesta Comunitat Autònoma, el castellà. Dins aquestes accions té una 
especial rellevància la Llei de Normalització lingüística aprovada el 29 d’abril de 1986 
amb la unanimitat de tots els partits polítics de balears. Totes aquestes mesures han 
permès situar la llengua catalana en una situació de normalització creixent quant al 
seu ús oficial i quotidià dins les Illes. 
 
Aquestes mesures en favor del català es justifiquen per l’evident situació d’inferioritat 
en que es trobava i es troba aquesta llengua dins el nostre entorn, especialment en 
certs àmbits. Com a llengua feble necessita ser protegida per a poder situar-se en 
condicions de major igualtat possible vers l’altra llengua oficial, el castellà, la força de 
la qual és evident. Avui en dia aquesta situació no s’ha normalitzat, absolutament tots 
els balears saben parlar i escriure en castellà, però una gran part d’aquests no ho 
saben fer en català. Per això és necessari que la llengua catalana continuï essent 
objecte de protecció. La llengua d’un poble és una part vital d’allò que el defineix com 
a tal, de les seves arrels i cultura, si la llengua desapareix també ho farà el poble, per 
tant, no ha de ser acceptada cap actuació que pugui perjudicar una expressió cultural 
tan forta com un idioma. 
 
És per això que no es pot acceptar de cap manera l’avantprojecte de Llei de 
modificació de la Llei de la Funció pública que el Govern Balear vol presentar davant el 
Parlament. Aquesta llei clarament atempta contra la normalització del català dins les 
Illes. No es pot considerar com a normalitzada una llengua si l’Administració del seu 
territori no l’empra o si un ciutadà no té reconegut el seu dret a ser atès pels empleats 
públics de casa seva en la llengua pròpia de la Comunitat. A més, no es pot considerar 
jurídicament desitjable que una Llei com la de Normalització Lingüística, aprovada per 
unanimitat al 1986, sigui ara retallada per una sola opció política sense comptar amb 
les sensibilitats de les demés opcions ideològiques existents. 
 
Per tot això, ha sorgit el moviment ciutadà “Moviment per la Llengua”, el qual pretén 
representar a tots els ciutadans de les Illes que pensen que l’aprovació d’aquestes 
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mesures legislatives suposarà un greuge comparatiu de la situació del català vers el 
castellà i provocarà una situació de marginació de llengua catalana a les Illes que a 
llarg termini podria arribar a suposar la seva desaparició. Per evitar tot això “Moviment 
per la Llengua” exercirà davant el Parlament de les Illes Balears el dret fonamental de 
petició reconegut a l’article 29 de la Constitució Espanyola de 1978 i desenvolupat per 
la Llei Orgànica 4/2001 reguladora del dret de Petició per demanar la retirada o 
derogació de l’avantprojecte de llei de modificació de la Llei 3/2007, de 27 de març, de 
la funció pública de la Comunitat autònoma de les Illes Balears.  
 
El citat article 29 de la Constitució, al seu apartat primer, estableix que “Tots els 
espanyols tindran el dret de petició individual i col·lectiva, per escrit, en la forma i amb 
els efectes que determini la Llei”. Per tant, s’atorga als ciutadans, amb caràcter 
general, el dret a dirigir-se als òrgans públics per realitzar davant aquests qualsevol 
sol·licitud. Aquest dret també comporta l’obligació, per part de l’òrgan públic que ha 
estat objecte de la petició, de respondre al peticionari, ja sigui per atendre o per 
desestimar la sol·licitud que aquest ha efectuat. El dret de petició pot ser exercit per tot 
ciutadà, nacional o estranger, persona física o jurídica, i es pot dur a terme individual o 
col·lectivament.  
 
Això s’ha de posar en relació amb l’article 9.1 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, 
municipal i de règim local de les Illes Balears, que estableix que “El municipi té 
personalitat jurídica i, com a tal, plena capacitat d’obrar en la defensa i la gestió dels 
interessos que li són propis”. Per tant, un Ajuntament, com a persona jurídica que és, 
pot exercir el dret de petició o signar una petició col·lectiva. En virtut d’això des de 
Moviment per la Llengua es pretén ara que els Ajuntaments dels diferents pobles de 
les Illes Balears s’adhereixin a aquesta campanya en defensa de la nostra llengua. 
Acollint d’aquesta manera el clamor popular manifestat pels ciutadans de les Illes, als 
quals representen els citats Ajuntaments, en contra de les mesures legislatives en 
matèria lingüística que pretén aprovar el Govern/ Parlament i a les quals fem 
referència en aquest escrit. 
 
Concretament la petició, que Moviment per la Llengua presentarà davant el Parlament 
de les Illes Balears, és la següent:  

Per tot l'exposat al Manifest, des del Moviment per la Llengua manifestam la nostra 
voluntat d'exercir el dret de petició regulat a l'article 29 de la Constitució espanyola de 
1978 i desenvolupat a la Llei orgànica 4/2001, de 12 de novembre, reguladora del dret 
de petició, per tal de demanar al Parlament de les Illes Balears: 

1. Que retiri de la seva tramitació l'Avantprojecte de llei de modificació de la Llei 3/2007, 
de 27 de març, de la funció pública de la Comunitat autònoma de les Illes Balears, o 
2. Si aquest ja ha estat aprovat, que es derogui la Llei de modificació de la Llei 3/2007, de 
27 de març, de la funció pública de la Comunitat autònoma de les Illes Balears i; 

3. Que el Parlament de les Illes Balears, a través dels mitjans pertinents, es 
comprometi públicament a respectar la Llei 3/1986, de 19 d’abril, de normalització 
lingüística, i a no adoptar cap mesura legislativa que retalli els drets que hi ha 
reconeguts. 

Declaram que hem actuat complint tots els requisits legals previstos en les citades 
normes jurídiques. Per això, interpel·lam el Parlament de les Illes Balears a donar una 
resposta expressa a la nostra petició. 

Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent 
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Acord 
4- L’Ajuntament de Llubí, com a persona jurídica i en virtut del dret atorgat per 

l’article 29 de la Constitució Espanyola de 1978 i per la Llei Orgànica 4/2001 
reguladora del dret de Petició, s’adhereix a la campanya Moviment per la 
Llengua, i per fer constar el seu suport, autoritza i dóna permís a la citada 
plataforma per a publicar-ho a la seva pàgina web 
(www.movimentperlallengua.cat) a la secció “Qui ens dóna suport” . 

 
5- L’Ajuntament de Llubí, com a persona jurídica, a través del Batle com a 

representant legal del mateix, signarà la petició per a demanar la retirada o, en 
el seu cas, derogació de l’Avantprojecte de Llei de modificació de la Llei 
3/2007, de 27 de març, de la funció pública de la Comunitat de les Illes Balears, 
en harmonia a la campanya del moviment ciutadà “Moviment per la Llengua”. 

 
6- L’Ajuntament de Llubí es compromet, en la mesura de les seves possibilitats, a 

donar suport institucional a la plataforma “Moviment per la Llengua”. 
 
El Sr. Joan Ramis Ramis tornà a explicar la moció que presenta per donar suport a la 
llengua catalana  i a la Plataforma per la Llengua. 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
majoria (6 vots a favor: 4 PSM-EN, 1 PSOE, 1 CxI; i 5 abstencions: PP) acorden 
aprovar íntegrament la moció abans descrita i l’acord contingut a la mateixa. 
 
 
14.- PROPOSTES D’URGÈNCIA.-  
Prèvia declaració d’urgència, acordada per unanimitat dels assistents, que representa 
el vot favorable de la majoria absoluta legal, es va  tractar el següent assumpte:  
 
1.- EXAMEN I APROVACIÓ MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL PSM -EN,  SOBRE 
DESTINACIÓ DESCOMPTES PER VAGA GENERAL.- 
Es va donar lectura a la moció de data  24 de març de 2012, que deia: 
 
“El grup municipal del PSM-Entesa Nacionalista a l’Ajuntament de Llubí sotmet a la 
consideració del PLE la següent  MOCIÓ  
 
Destinació dels descomptes als empleats públics per  vaga general 
 
Els  sindicats han convocat una vaga general contra el Rial Decret-Llei de 3/2012 de 
10 de febrer, de mesures urgents per a la reforma del mercat laboral. 
 
Estan convocats tots els empleats públics de totes les administracions de la comunitat 
autònoma (funcionaris, interins, contractats laborals temporals o fixos).  Sense dubte, 
hi haurà un seguiment de la vaga per part d’aquet col·lectiu.  Així doncs, l’administració 
haurà d’aplicar els descomptes legalment establerts sobre la nòmina als treballadors i 
treballadores que es declarin en vaga.  
 
Per altra banda, la crisi econòmica està perjudicant a les famílies d’una manera molt 
contundent.  Segons dades de diverses entitats sense ànim de lucre a l’àmbit dels 
serveis socials i dels propis ajuntaments, la pujada de demanda de les famílies que 
sol·liciten ajudes per alimentació és cada vegada més nombrosa.  Són moltes les 
famílies que tenen problemes per poder cobrir les necessitats bàsiques (alimentació, 
pagament habitatge, transport). 
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La resposta de la societat civil per manifestar la seva solidaritat i compromís per 
intentar donar resposta a aquesta necessitat, ha estat positiva, són molts els voluntaris 
i voluntàries que participen en entitats sense ànim de lucre que focalitzen els seus 
esforços en la distribució d’aliments. 
 
En el pressupost del Govern de les Illes Balears de l’any 2012, no hi ha cap partida 
destinada a subvencionar aquestes entitats perquè puguin fer front a la compra 
d’aliments bàsics per a la seva posterior distribució. 
 
Per tot això, el Ple adopta el següent  ACORD: 
 
l’Ajuntament de Llubí insta al Govern de les Illes Balears que tota la quantia econòmica 
que es descompti als empleats públics, en motiu de la vaga general, sigui destinada a 
subvencionar a totes les entitats sense ànim de lucre que reparteixen alimentació amb 
l’objectiu que disposin de productes alimentaris bàsics per poder distribuir-los entre les 
persones que ho necessiten.” 
 
Els  reunits, prèvia deliberació, vist l’informe favorable de la Comissió Informativa, per 
unanimitat, acorden aprovar íntegrament la Proposta de la Batllia abans descrita i 
l’acord contingut a la mateixa. 
 
  
15.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
Per part del regidor Sr. Gabriel Vicens Mir, del gr up municipal PSM-EN, es va 
formular el següent prec: 
-Agrairien al Batle de Llubí que informés en comissió informativa, quan correspon, de 
les visites oficials que es fan al nostre poble i molt especialment del resultat d’aquestes 
visites, sense que l’oposició hagi de conèixer aquests fets per premsa.  Com és el cas 
de la visita d’obres del conseller de Territori a Llubí per un tema tan import com és la 
variant.  Recordem a Batlia que ja hem fet aquest prec altres vegades. 
 
 Per part del regidor Sr. Miquel Perelló Gelabert, d el grup municipal PSOE, es va 
formular el següent prec: 
- Demana que es faci un projecte de dinamització per als joves. 
 
Per part del regidor Sr. Joan Ramis Ramis, del grup  municipal CxI, es va 
formular el següent prec: 
-Davant el Col·legi Públic Duran-Estrany hi ha tres sacs d’escombreries, i demana que 
es retirin.     El Sr. Antonio Vallespir contestà que ja havia parlat amb els propietaris i 
que li varen contestà que els hi retiraria. 
 
Per part del regidor Sr. Gabriel Vicens Mir, del gr up municipal PSM-EN, es varen 
formular les següents preguntes: 
1.- A l’anterior Ple varen expressar la nostra preocupació pels contenidors d’Humana i 
es va quedar que des de l’Ajuntament s’investigaria el cas.  S’ha fet alguna cosa?    Li 
contestà el Sr. Batlle dient que no ens han comunicat res d’aquesta empresa i que 
telefonarà al Departament de Medi Ambient del Consell de Mallorca i Govern Balear 
per a demanar informació.  
 
2.- En el poble ha corregut la veu d’obres amb molt d’impacte que es fan al cementiri,  
(per l’excavació que s’ha fet).  algunes persones han recordat que hi ha d’haver una 
normativa que uniformitza l’estructura i disposició de les capelles.  Si bé tot indica que 
l’expedient és correcte, volem una confirmació de Batlia que tot s’ajusta a normativa i 
que quedi reflectida en acta.     Contestà el Sr. Batlle dient que aquesta obra és de sis 
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promotor per a fer obra conjunta i que s’ha complimentat l’expedient administratiu 
perfectament amb informes positius de sanitat, que està a la seva disposició en la 
Secretaria 
 
3.- Demanem al batlle de Llubí que especifiqui i detalli quines obres s’han fet per part 
del consell pel que fa a les pluvials del poble i quina inversió ha fet el Consell en 
aquestes obres. Contesta el Sr. Batlle dient que es farà la cinquena fase del projecte 
d’aigües pluvials. És la darrera fase i la més cara. Té un cost d’uns 600.000 euros. 
També s’ha demanat 1% corresponent als municipis per obres culturals. 
 
Per part del regidor Sr. Miquel Perelló Gelabert, d el grup municipal PSOE, es va 
formular la següent pregunta: 
1.- Demanem al Batlle que expliqui si hi ha novetats respecte a la Protecció Civil de 
Llubí.    El Sr. Batlle contestà que la Direcció General d’Emergències ha cedit un 
vehicle 4x4 a l’AVPC. També col·laboraran a la festa de S’Ermita i l’Ajuntament 
intentarà, d’acord amb les seves possibilitats, cedir un local municipal. 
 
Per part del regidor Sr. Joan Ramis Ramis, del grup  municipal CxI, es va 
formular les següents preguntes: 
1.- Que ha passat amb la placa de la plaça Mossèn Jeroni Alomar i Poquet?   El 1er 
tinent de Batlle, Sr. Antonio Vallespir, explicà que l’empresa encarregada de les obres 
de la via de circumval·lació se la ha carregada fent les obres i que s’ha compromès a 
reparar-la. El Sr. Batlle afirmà que es discutirà la ubicació de la placa. 
 
2.- Quin problema hi ha al c/ Son Bordoi?   El Sr. Batlle contestà que un veí del carrer, 
el Sr. Cantallops, va demanar que el posessin dos pilons ja que no podia obrir les 
finestres de la seva vivenda. La Policia local va emetre informe donat el vist- i- plau a 
la mesura. Es decideix posar-los però ara hi ha molta gent de la zona que està en 
contra o que demana s’hi posin a tot el carrer. És un problema i s’ha de discutir. 
 
Sense més assumptes a tractar, per ordre del Sr. President s’aixecà la sessió, a l'hora 
assenyalada a l’inici, del que com a secretari, certifico. 
 

Vist-i-plau 
El batlle,  

 
 
 
     Joan Ramis Perelló    Raimundo Tomás Montis Sastre 
 


